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Geachte mevrouw Van Engelshoven, 
 
De Interuniversitaire Commissie Lerarenopleidingen (ICL) en de VO-raad hebben 

kennisgenomen van uw wetsvoorstel voor een verlaagd wettelijk collegegeld.  

De halvering van het collegegeld is een welkome financiële prikkel om de instroom in 

universitaire lerarenopleidingen verder te stimuleren en daarmee het aantal eerstegraads 

opgeleide leraren te vergroten. Echter, de ICL en de VO-raad betreuren de keuze om het 

tweede jaar halvering van het collegegeld voor studenten in een lerarenopleidingen alleen te 

laten gelden voor studenten die vanaf studiejaar 2018-2019 voor het eerst beginnen aan een 

opleiding in het bekostigd hoger onderwijs. Dat betekent dat studenten van universitaire 

lerarenopleidingen pas in studiejaar 2021-2022 in aanmerking komen voor een extra jaar 

halvering collegegeld. 

 

Als gevolg van deze keuze zal de maatregel dan ook pas in studiejaar 2021-2022 haar 

gunstige effect op de instroom in universitaire lerarenopleidingen kunnen hebben. Gezien 

de tekorten aan eerstegraads leraren en de wens om het aandeel masteropgeleide leraren 

juist te vergroten, vinden wij dit zeer onwenselijk. Het is juist van belang om de instroom in 

universitaire lerarenopleidingen ook in de studiejaren 2019-2020 en 2020-2021 verder te 

stimuleren.   

 

In het debat met de Tweede Kamer op 24 april jongstleden heeft u aangeven dat een 

uitbreiding van de doelgroepen in het huidige wetsvoorstel niet mogelijk is. Ook heeft u 

aangegeven dat een tijdelijke voortzetting van de regeling ‘Tegemoetkoming 

onderwijsmasters’1 voor de studiejaren 2019-2020 en 2020-2021 8 miljoen euro kost. Graag 

wijzen wij u erop dat een uitbreiding van deze regeling enkel voor studenten aan 

universitaire lerarenopleidingen veel minder kost. De instroom van studenten in 

universitaire lerarenopleidingen voor tekortvakken is helaas beperkt: het gaat in totaal om 

enkele honderden studenten.  Aangezien deze studenten in de studiejaren 2019-2020 en 

2020-2021 nog niet kunnen profteren van een halvering van het collegegeld, is een 

financiële prikkel juist voor deze groep studenten van belang.  

 

Omdat het lerarentekort in het voortgezet onderwijs de komende jaren verder zal 

toenemen, moeten de mogelijkheden om potentiele nieuwe leraren aan te trekken zoveel 

                                                             
1 Zie https://duo.nl/particulier/leraar/tegemoetkoming-onderwijsmasters/tegemoetkoming-onderwijsmasters-
aanvragen.jsp 
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mogelijk benut worden. Het is van groot belang dat zowel vanuit de opleidingen als vanuit 

andere sectoren (zij-instroom) zoveel mogelijk mensen kiezen voor een lerarenopleiding en 

daarbij geen belemmering ervaren. Bovendien is er in het veld, naast hbo-opgeleide leraren, 

een grote behoefte aan academisch opgeleide leraren. Het verhogen van het aantal 

academische leraren is bovendien ook afgesproken in het sectorakkoord VO 2014-2017, en 

is in lijn met een Kamerbreed aangenomen motie.2  

 

Gegeven deze behoefte en de beperkte kosten van het alternatief waar wij in deze brief 

voor pleiten, hopen de scholen en de universitaire lerarenopleidingen dat zij op uw steun 

kunnen rekenen.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

 

 

 

Klaas van Veen  

Voorzitter ICL  

 
 

Hein van Asseldonk 

Vicevoorzitter VO-raad 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 

      

                                                             
2 Tweede Kamer, vergaderjaar 2013–2014, 33 750 VIII, nr. 21. 


